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2010 Yılı TÜRÇEV Olağan Genel Kurul 
Toplantısı 19.02.2011 Günü Ankara’da 
Yapıldı… 
  
2010 Yılına ilişkin Olağan Genel Kurul Toplantısı 
19.02.2011 günü saat 13.30’da Ankara’da yapıldı. 
Toplantıya üyelerimizden Turizm Eski Bakanı 
Sayın Abdulkadir Ateş, Turizm Eski Müsteşarı 
Sayın Nazif Ekzen, Antalya Vali Yardımcısı Sayın 
Recep Yüksel ve diğer üyelerimiz katılmışlardır. 
  
Gündem kapsamında 2010 Faaliyet Raporu, Gelir 
Gider Fark Hesabı ve Denetim Kurulu Raporunun 
açıklanmasını takiben oylanarak ibra edilmiştir. 
Keza 2011 yılı Faaliyet Raporu ve Bütçesi 
oylanarak kabul edilmiştir. 
  
Gündemin 6. maddesi kapsamında Vakıf 
Senedinde “üye alınamaz “ hükmünün “üye 
alınabilir” şeklinde değiştirilmesi konusu 
değerlendirilmiş ve oy çokluğu ile kabul edilmiştir. 
Bu çerçevede gerekli prosedür başlatılarak 
mahkemeye başvurulacak ve senet değişikliği 
işlemlerine başlanılacaktır.  
 
Bodrum’da Yeni Şubemize Taşındık… 
 
2007 yılında faaliyete geçen Muğla İli Mavi Bayrak 
şubemiz, önce Marmaris Ticaret Odası ardından 
da Bodrum’da TüRSAB ofisinde hizmet vermiştir. 
2011 yılı Şubat ayında ise Bodrum Konacık’da 
Vakfımız adına bir daire satın alınmıştır. Muğla İli 
Mavi Bayrak sorumlumuz bundan böyle 
çalışmalarına bu ofiste devam edecektir. 
 
 
2011 Yılı Mavi Bayrak Ulusal Jüri Toplantısı 
26.02.2011 Günü Marmaris’te Yapıldı… 
 
2011 Yılı Mavi Bayrak Ulusal Jüri Toplantısı 
26.02.2011 günü Marmaris Elegance Hotel’de 
yapıldı. Toplantının herkese açık olarak yapılan 
sabah oturumuna Muğla Vali Yardımcısı Sayın 
Ahmet Ali Barış, İçmeler Belediye Başkanı Sayın 
Zeki Eren, Datça Belediye Başkanı Sayın Şener 
Tokcan ve Muğla İlinin değişik ilçelerinden 
konaklama tesisi ve Marina temsilcileri ile yerel 
basın yetkilileri katıldı. 
  
Toplantı’da protokol konuşmalarını 
takiben, TÜRÇEV Genel Müdürü Sayın Erol Güngör 
Mavi Bayrak Programı konusundaki gelişmeler ile 
konuyla ilgili tanıtıcı bilgiler vermiş, ardından Prof. 
Dr. Sayın Barış Mater’in yönetiminde yapılan 
panelde;  
                                   
- Muğla Üniversitesi Su Ürünleri Fakültesi Dekan 
Yardımcısı Doç.Dr. Sayın Nedim Özdemir;      
Kıyı Alanlarında Yaşanan Çevresel Kirlilikler ve 
Çözüm Önerileri  
      
 - Özel Çevre Kurumu Başkanı Sayın Ahmet 
Özyanık;  
Özel Çevre Koruma Bölgelerinde Deniz ve Kıyı 
Koruma Sistemi,   
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- Akdeniz Üniversitesi Mühendislik Fakültesi 
Dekan Yardımcısı Doç.Dr. Sayın Gönül Tuğrul 
İçemer; 
Plaj Kumunun Mikrobiyolojik Kalitesi  
Konularında sunum yapmışlardır. 
  
Öğleden sonra yalnız jüri üyelerinin katılımı ile 
yapılan “Jüri Toplantısı”na bir üyemiz hariç diğer 
tüm üyeler katılmışlardır. Jürinin önceden seçmiş 
olduğu ön jüri üyeleri 2011 yılı için başvuruda 
bulunan plaj ve marinaların dosyalarını 
inceledikten sonra raporlarını jüriye sunmuş ve ön 
jürinin tespit etmiş olduğu konular incelemeye 
açılmıştır. Yapılan değerlendirmeler sonucunda, 
2011 yılı adayı olarak Uluslararası Organizasyon 
(FEE)’a önerilecek plaj ve marinalar belirlenmiştir.  
  
Mavi Bayrak sürecinin bu aşamasında aday 
konumunda FEE’ye gönderilecek olan dosyaların 
açıklanması uygun görülmemektedir. 2011 yılı için 
ödüle hak kazanan plaj ve marinalar 2011 yılı 
Nisan ayının sonunda toplanacak olan Uluslararası 
Jüri tarafından açıklanacaktır.  

  
Toplantının dilek ve temenniler bölümünde; 

• “Özel Çevre”, “Sit Alanı”, “Milli Park” ve 
benzeri koruma alanlarında yer alan plajların 
atık sularının en iyi nasıl bertaraf edilebileceği 
konusunda ortak bir çalışma yapılması, 

• Kıyı Belediyelerinin yetkililerine Mavi Bayrak 
Programının tanıtabilmesi için, Türkiye 
Belediyeler Birliğinin koordinasyonunda bir 
toplantı yapılmasında yarar olacağı konuları 
vurgulanmıştır.  

Toplantıyı takiben 27.02.2011 günü İçmeler 
Belediyesi Başkanlığı’nın ulaşım, Datça Belediyesi 
Başkanlığı’nın öğle yemeği konusunda katkıları ile 
Knidos Antik Kenti’ne bir gezi yapılmış ve böylece 
toplantımız son bulmuştur. 
  
Toplantıya katılan jüri üyelerinin tam pansiyon 
konaklama ve havaalanı transferleri İçmeler 
Belediyesi Başkanlığı, gezi günü yemek hizmetleri 
ise Datça Belediyesi Başkanlığı’nın ev sahipliğinde 
gerçekleştirilmiştir.  
 
IV. Mavi Bayrak Yerel Sorumlular Semineri 
11.03.2011 Günü Antalya Göynük’te 
Yapıldı… 
 
Üç yıldır periyodik olarak yapılmakta olan “Mavi 
Bayrak Yerel Sorumlular Semineri”nin dördüncüsü 
11.03.2011 günü Antalya Göynük’te Majesty 
Mirage Park Otel’de yapıldı. Toplantının öğleden 
önceki oturumunda Antalya Vali Yardımcısı Sayın 
Metin Borazan, Konyaaltı Kaymakamı ve Kemer 
Kaymakam vekili Sayın Bayram Yılmaz ve Göynük 
Belediyesi Başkanı Sayın Necati Topaloğlu ve 
ülkemizin değişik illerinden toplam 70 Mavi 
Bayrak Yerel Sorumlusu katılmıştır. Toplantının 
öğleden sonraki oturumuna da Antalya Vali 
Yardımcısı Sayın Recep Yüksel katılmıştır. 
  



 

 4

ÜÇ  AYLIK  TÜRÇEV  E-BÜLTENİ                           Sayı:15   
31 Mart 2011  
 

Mavi Bayrak yerel sorumlularının, Vakfımız ile plaj 
sorumluları arasında iletişim kurmaları ve belde 
bazında “Çevre Bilinçlendirme Etkinlikleri”ni 
organize etmeleri açısından Mavi Bayrak 
Programına çok önemli katkıları olmaktadır. Bu 
kapsamda ulusal ve uluslararası alandaki 
gelişmeler ile bir önceki yılın deneyimlerini 
paylaşmak üzere Mavi Bayrak yerel sorumluları ile 
periyodik olarak seminerler yapılmaktadır.  
  
11.03.2011 tarihinde yapılan seminerde, Mavi 
Bayrak kriterlerindeki değişiklikler açıklanmış, 
özellikle “Çevre Bilinçlendirme Etkinlikleri”nin 
daha doğru, etkili ve yararlı olması açısından 
gerekli açıklamalar yapılmıştır.  
 
Toplantının öğleden önceki oturumunda; “Deniz 
Kaplumbağaları Aktiviteleri ve Deniz Suyu 
Kalitesine Olası Etkileri” konulu bir panel 
gerçekleştirilmiştir. 
 
2010 yılı sezonunda, bazı bölgelerimizde deniz 
kaplumbağalarının metabolik faaliyetlerinden 
kaynaklandığı iddia edilen fiziksel kirlilik ihbarları 
üzerine alanında uzman kişilerin katılımı ile 
yapılan panelde, Kemer Otelciler Birliği adına 
Sayın Esra Karababa, deniz kaplumbağaları 
dışkılarının yüzme alanlarında, plajlarda yarattığı 
sıkıntılardan bahsederek çekilen bazı fotoğrafları 
sunmuştur. Panelde Ekolojik Araştırmalar Derneği 
(EKAD) Başkanı Sayın Dr. Ali Fuat Canbolat, 
Deniz Kaplumbağaları Araştırma Kurtarma ve 
Rehabilitasyon Merkezi (DEKAMER) adına Sayın 
Dr. Eyüp Başkale ve Antalya Özel Çevre Koruma 
Müdürü Sayın Selahattin Eriç konuyla ilgili 
değerlendirmelerde bulunmuşlardır.  
 
Sayın Canbolat ve Sayın Başkale yaptıkları 
araştırmalara dayanarak, iddia edilen maddelerin 
“Caretta Caretta” dışkısı olamayacağını ifade 
etmişlerdir. Ülkemizde en çok bulunan Caretta 
Caretta ve Chelonia Mydas türlerinin kıyıya 
Mayıs-Ağustos aylarında yumurtlamak için 
geldiklerini, bunların denizde balıklar, küçük 
yengeçler ve yosunlarla beslendiklerini ve 
organizmaları gereğince dışkılarının çok katı 
olmasının mümkün olmadığını ifade etmişlerdir. 
Sayın Canbolat ve Sayın Başkale, kaplumbağa 
dışkılarının dalgalarla çok rahatlıkla 
parçalanabilecek bir yapıda olmalarının sahillerde 
böyle bir kirliliğin olması ihtimalini engellediğini, 
ayrıca kaplumbağa dışkılarının balıkların besin 
kaynağı olduğunu ve balıklar tarafından hemen 
tüketildiğini ifade etmişlerdir. Uzmanlar, Caretta 
Caretta’ların, deniz canlıları ile beslendiğinden 
bunların dışkılarını ayırt etmenin bir yolunun da 
dışkı içerisindeki deniz canlılarının kabukları 
olabileceğini vurgulamışlar, bu hayvanların sürü 
psikolojisi ile hareket etmediklerinden dolayı da 
toplu olarak gezmediklerini belirtmişlerdir.  
 
Sayın Canbolat, görülen maddelerin ne olduğu 
konusunda kesin bir şey söylemek için muhakkak 
bir analizinin yaptırılması gerektiğini, ancak daha 
önce de bazı farklı bölgelerde yaşanan benzer 
durumlara dayanarak, görüntünün sebebinin 
ölmüş alglerin oluşturdukları yumakların 
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çürüyerek dışkı şeklini alması olabileceğini ifade 
etmiştir. Bunun oluşma nedenini de, hava 
sıcaklığının artması paralelinde, denizdeki azot ve 
fosfor yükünün arttığını, dolayısıyla organik 
madde miktarının da artmasıyla birlikte bununla 
beslenen alglerdeki artış olduğunu ve buna dayalı 
olarak, bu sefer azot ve fosforun yetersiz kalması 
ile ölen ve dipten kopan alglerin birleşip yumaklar 
halinde su yüzeyine çıktıklarını, bunların 
çürüyerek dışkı halini alabileceklerini, bunun da 
fiziksel kirliliğe neden olabileceğini ifade etmiştir. 
  
  
Öğleden sonraki oturumda ise 2010 yılında 
Konyaaltı Plajında uygulanan, plaj temizliği bilinci 
oluşturulmasını öngören Sahil Kurtaran Projesi 
hakkında bilgi sunulmuş, yerel sorumlular 
tarafından yapılmış olan örnek çalışmalar 
katılımcılarla paylaşılmıştır. 
  
Ayrıca FEE’nin sponsoru olan Beach Tech’in 
yetkilisi ve Türkiye temsilcisi plaj temizliğinin 
önemi ve temizleme makineleri konusunda 
açıklamalarda bulunmuş ve takiben de plajda kum 
temizleme makinesi ile bir demo yapmıştır. 
  
Katılımcıların sertifikalarının dağıtılmasını takiben 
seminer sona ermiş, ikinci gün teleferik ile 2365 
metre yükseklikteki Tahtalı Dağa teleferik ile 
çıkılarak seyir alanına bir gezi düzenlenmiştir. 
 
Antalya’da Kıyı Kenar Uygulaması 
Bilgilendirme Toplantısı… 
 
25 Ocak’ta Antalya Manavgat İlçesi Evrenseki 
Beldesinde, Adalya Resort Otel’de kıyı kenar 
uygulamaları konusunda ilçe kaymakamları ve 
belediye başkanlarına yönelik bilgilendirme 
toplantısı düzenlendi.  
 
Vakfımızın da katıldığı toplantıda Antalya Valisi 
Sayın Dr. Ahmet Altıparmak, Özel Çevre Koruma 
Kurulu Başkanı Ahmet Özyanık, Antalya’da görevli 
tüm kaymakamlar ve belediye başkanları katıldı. 
Toplantıda Evrenseki, Çolaklı, Gündoğdu, 
Boğazkent beldeleri ile Yavrudoğan ve Kısalar 
sahillerinde belde belediyeleri ve 
Köylere Hizmet Götürme Birlikleri ile yapılan 
anlaşmalar ve çalışmalar hakkında bilgi verildi.  
 
Söz konusu kıyı bandında da Evrenseki kıyı 
düzenlemesi örneğinin uygulanması ve kıyı 
düzenlemesinin projelendirilmesi aşamasında yine 
Evrenseki’de olduğu gibi Mavi Bayrak kriterlerinin 
dikkate alınarak gerekli donanımın bu proje 
kapsamında yapılması vurgulandı. Kaçak yapıların 
yıkımı esnasında ilk başlarda dirençle 
karşılaşıldığı, kurumlar arası ortak kararlılık 
anlaşılınca kıyı kenarlarında 
yapılan işgallerin kaldırıldığı ifade edildi. Benzer 
şekilde, turistik otel işletmecilerinin de projeye 
kaygılarından dolayı önceleri karşı çıktıkları, ancak 
uygulamanın yöreye avantaj sağladığı görülünce 
projeye sahip çıktıkları ifade edildi. Kamu yararı 
gözetilerek yapılan düzenlemeler ile kıyı alanlarına 
disiplin ile yaklaşıldığı, otel müşterilerinin de 
sağlanan güvenlik ve çevre düzenlemesi 
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sayesinde rahatlıkla otel dışında dolaşabildikleri 
ifade edildi.  
Toplantı ardından bölgede yapılan çalışmalar 
yerinde incelenmiş ve toplantı sona ermiştir. 
 
Antalya İl Mavi Bayrak Komisyonu I. Olağan 
Toplantısı Yapıldı… 
 
Antalya İl Mavi Bayrak Komisyonu I. Olağan 
Toplantısı, 9 Şubat’ta alt komisyonun, 15 Şubat’ta 
da Komisyon Başkanı Vali Yardımcısı Sayın Recep 
Yüksel Başkanlığında üst komisyonun 
toplanmasıyla tamamlandı. Toplantıya Kültür ve 
Turizm, Sağlık, Çevre ve Orman Müdürleri ile 
Vakfımız Mavi Bayrak İl Koordinatörü Lokman 
Atasoy katıldı. 
  
Toplantıda, Antalya ilinde 2011 yılı deniz suyu 
numune alım takvimi ve Mavi Bayrak noktalarının 
belirlenmesi konularında görüşülmüş, ayrıca 
sezondan beklentiler hakkında değerlendirmeler 
yapılmıştır. 
 
Eko-Okullar Programı Yeşil Bayrak Başvuru 
Süreci Başladı! 
 
2010–2011 Eğitim-Öğretim yılı için Yeşil Bayrak 
Ödül Ön Başvuruları 1 Mart 2010 tarihi itibari ile 
başlamıştır. Ödül başvuru potansiyelinde olan 
okullarımız internet sayfamızda bulunan ön 
başvuru formunu göndererek süreci 
başlatmışlardır.  
 
15 Nisan 2010 tarihine kadar internet 
sayfamızdaki soruların detaylı olarak 
cevaplandırılması ile hazırladıkları “Yeşil Bayrak 
Başvuru Dosya”larını Vakfımıza gönderecek olan 
okullarımız böylece ödül başvurularını 
tamamlamış olacaklardır. 
 
Eko-Okullar 2010–2011 Denetimleri… 
 
2010–2011 Eğitim-Öğretim yılı için Yeşil Bayrak 
Ödül başvuru potansiyeli olan okullarımızın 
ziyaretine devam ediliyor.  
 
2010–2011 yılı için denetim gezilerimiz 21 farklı 
ilde yapılıyor. Yıl içerisinde eylem planı ve raporlar 
halinde Eko-Okullar Koordinasyonuna sunulan 
çalışmalar denetim gezileri ile yerinde görülüp, 
öğrenci, öğretmen ve idarecilerimiz ile 
görüşülüyor. Mart ayı içerisinde başlayan 
ziyaretler dâhilinde şu ana kadar Kayseri, Bursa, 
Eskişehir, Bilecik, Diyarbakır, Van, İzmir, 
Balıkesir, Edirne ve İstanbul Avrupa Yakası 
denetim gezileri tamamlanmıştır.  
 
Yapılan ziyaretler bir yandan çalışmaların 
koordinasyon ile paylaşılmasını sağlarken 
öğretmen ve öğrencilerimize de büyük 
motivasyon sağlamaktadır.  
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Eko-Okullar Programı İl Toplantıları… 
 
İl koordinatörlük sistemi ile aylık olarak illerimizde 
düzenlenen toplantılarımıza koordinasyon olarak 
katılma şansı bulduk. Yapılan denetim gezileri 
sırasında okullarımızı ziyaret ettiğimiz Antalya, 
Kayseri, Bursa, Eskişehir, Van, İzmir ve 
İstanbul’da Eko-Okullarımızdan öğretmen ve 
idarecilerin katılımıyla il toplantıları 
gerçekleştirilmiştir. 
Yapılan toplantılarda güncel Eko-Okul bilgileri 
paylaşılırken, okul etkinliklerinden örneklere ve 
okullar arasında iletişimi güçlendirme 
çalışmalarına yer verilmiştir. 
 
Eko-Okullar ve Toyota İşbirliğinde “Çevre ve 
Yenilikçi Fikirler Proje”sinde Okul Bayii 
Çalışmaları… 
 
Çevre ve Yenilikçi Fikirler Proje Yarışması 
kapsamında eşleşen Eko-Okullar ve Toyota 
Bayileri çalışmalara başladı. 50 Eko-Okul ve 24 
Toyota Bayii’nin yer aldığı uluslararası yarışmada 
bayii ve okullarımız çeşitli paylaşımlarda 
bulunmaktadır. Eko-Okullarımız yaptıkları 
çalışmalardan örnekleri bayii ile paylaşırken, 
Bayiiler de atık parçalara ve yağlara uyguladıkları 
geri dönüşüm yöntemleri ile ilgili öğretmen, 
öğrenci ve velilerini bilgilendirmektedirler.  
 
Bu çalışmalar içerisinde ODTÜ Geliştirme Vakfı 
Özel KYÖD İlköğretim Okulu Toyota Plaza Kocaeli 
Kaya ile 13.01.2011 tarihinde 23 basın 
mensubunun katıldığı yemekli basın toplantısı 
düzenlemiş, ODTÜ GVO Özel Denizli İlköğretim 
Okulu Toyota Plaza Yarımca (Denizli) ile 
23.03.2011 tarihinde bir araya gelip 
paylaşımlarda bulunmuşlardır. Ayrıca proje 
kapsamında 9 Eko-Okul ( Özel Nesibe Aydın 
İ.Ö.O., Göktürk İ.Ö.O., Özel Yüce İ.Ö.O., Gökay 
İ.Ö.O., Özel Çankaya Doğa İ.Ö.O., Dedeman 
İ.Ö.O., Yeşilkent İ.Ö.O., Gülen Muharrem Pakoğlu 
İ.Ö.O. ve Ankara Lions Otistik Çocuklar Eğitim 
Merkezi ) ile eşleşen Toyota Plaza Toyan (Ankara) 
da 03.04.2011 tarihinde okullardan öğrenci, 
öğretmen ve velilerin katılımı ile bilgilendirme 
toplantısı gerçekleştirilmiştir.  
 
Çevre ve Yenilikçi Fikirler Projesi kapsamında 
yarışmaya katılacak olan projeler 15 Nisan 2011 
tarihine kadar Vakfımıza gönderilecek Mayıs Ayı 
içerisinde toplanacak olan jüri ile bütçe almaya 
hak kazanan projeler belirlenecektir.  

 
Eko-Okullar Mail Paylaşım Grupları Artıyor… 
 
Eko-Okullarımız arasında paylaşımın artması ve 
okullarımızın yaptıkları çalışmaları 
paylaşabilmeleri için bulunan genel Eko-Okullar 
yahoo grubunun yanı sıra illerimizin kendi 
içerisinde iletişimini artırmayı hedefleyen 
gruplarımız her geçen gün artmakta. Bursa, 
Kayseri, İzmir, Ankara ve Eskişehir gruplarından 
sonra artan okul sayıları ile birlikte Antalya, 
İstanbul Avrupa ve İstanbul Anadolu olarak üç 
yeni mail grubu daha oluşturulmuştur. Bu mail 
grupları ile Eko-Okullarımız genel duyuruları 
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kolaylıkla yapmakta, çalışmalardan örnekler 
paylaşmakta, etkinlikleri birbirlerine duyurmakta 
ve düzenledikleri organizasyonlar için kolaylıkla 
birbirlerine erişebilmektedirler. 

 
Konyaaltı’nda Mavi Bayrak-Eko-Okul 
İşbirliği… 
 
Mavi Bayrak ödülü olan her beldeye 1 Eko-
Okul’un kazandırılması ve bu okullarla Mavi 
Bayraklı işletmelerimizin çevre eğitim faaliyetlerini 
birlikte yapmaları amacıyla yürüttüğümüz 
çalışmalarda, Antalya’nın Konyaaltı ilçesinde bir 
işbirliği daha gerçekleşti.  
 
Eko okul adayı Şehit Teğmen Ayfer Gök Anaokulu 
ile Konyaaltı Beldibi’nde faaliyet gösteren Imperial 
Otelleri partner olarak çalışmaya başladılar. 
Imperial Otelleri Genel Müdür Yardımcısı Sayın 
Cenk Bozbey’in öncülüğünde yürütülen 
çalışmalarda öncelikle okulun peyzaj ihtiyaçlarına 
destek olunmuş ve tesisin okulun çevre eylem 
planlarına aktif katkı sağlama konusunda da 
desteklerini sürdürme kararı alınmıştır. 
  
Ayrıca, 03.03.2011 tarihinde Özel Antalya 
İlköğretim Okulu’nda yapmış olduğumuz Eko-
Okullar Koordinatör Öğretmenler Toplantısında, 
Mavi Bayrak/Eko-Okullar partner çalışmalar 
kapsamında yapılabilecek faaliyetler hakkında 
bilgiler verilmiştir. 
 
Eko-Okullar Koordinasyonu Eskişehir Yeşil 
Kutu Formatör Eğitimi’nde… 
 
Öğretmenlere yönelik Yeşil Kutu Eğitimi, 12–13 
Mart 2011 tarihlerinde, Afyon, Bilecik, Bolu, 
Bursa, Denizli, Düzce, Eskişehir, Isparta, İstanbul, 
İzmir, Kütahya, Manisa, Yozgat’tan toplam 28 
öğretmenin katılımıyla Eskişehir’de gerçekleşti. 
İlköğretim öğretmenlerine ve öğrencilerine 
yönelik çok amaçlı bir eğitim seti olmakla 
beraber; eğitimin diğer kademelerinde de 
rahatlıkla kullanılabilecek bir destek malzemesi 
olan Yeşil Kutu, Eskişehir’deki eğitimde de ilgi ile 
karşılandı.  
 
Etkinliğe Vakfımızdan Sezil Evircan’ın katılımı ile 
Eko-Okullar ile ilgili olarak tanıtım sunumu 
yapılmış ve öğretmenlerin Eko-Okullar’a yönelik 
soruları cevaplandırılmıştır. 
İki günlük eğitim boyunca, çevre eğitimi 
konusundaki sorunlar tartışılıp, Yeşil Kutu 
projesinin yaygınlaştırma stratejisi konusunda 
fikir alış verişi yapılmış ve iklim değişikliği gibi 
güncel çevre sorunları konusundaki gelişmeler 
öğretmenlere aktarılmıştır.  
 
Etkinliğe katılım konusunda bizleri davet eden 
Yeşil Kutu Proje Sorumlusu Sayın Pınar Akpınar’a 
teşekkür ederiz. 
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Alanya ALÇED-TÜRÇEV Mavi Bayrak Ormanı 
Ziyaretimiz… 
 
Alanya’nın Demirtaş Beldesinde üç sene önce 
yanan, ardından ağaçlandırma çalışmaları ile 
“ALÇED-TÜRÇEV Mavi Bayrak Ormanı” olarak 
ülkemize kazandırılan ormanlık alan 23 Mart 2011 
tarihinde bakım için ziyaret edildi. Alanya’daki 
eko-okullarımız ÖHEP, TED Alanya ve yeni 
müraacat eden Bahçeşehir Kolejinin 60 kişilik 
eko-timi, öğretmenler ve ALÇED üyeleri ile daha 
önce dikimi yapılan ağaçlara bakım yapılmıştır. 
Bahçeşehir Koleji eko-timi ise yeni fidan dikimi 
yaparak ormanlık alanı genişletmişlerdir. 
 
PANASONIC-Okullarda Orman Programı 
Fidan Dikimi Kampanyası! 
 
Okullarda Orman Programı’nın uluslararası 
sponsoru olan Panasonic firması 2011 yılı için 
fidan dikim kampanyası başlatarak Program’ı 
yürüten okullara yeni bir destek sağlama kararı 
almıştır.  
 
2011 yılı boyunca sürecek kampanyada, 
Panasonic firması tarafından her okula, dikilecek 
fidan başına 0,5 euro destek sağlanarak Dünya 
çapında ağaçlandırma çalışması yapılmaya 
çalışılacaktır.  
 
Her ülkenin 10.000 fidan ile sınırlandırıldığı 
kampanyada, ülkemiz Okullarda Orman Okulları 
tarafından dikilecek fidan sayısı okulların katılımı 
kapsamında toplam 10.000 olarak belirlenmiştir.  
 
Geçtiğimiz ay büyük bir felaket atlatan 
Japonya’nın büyük firmalarından olan Panasonic’in 
bu felakete rağmen kampanyadan desteğini geri 
çekmemesi Program için ayrı bir güç kaynağı 
olmuştur. 
  
 
Okullarda Orman Programı Öğretmen 
Toplantımız… 
 
6 Ocak 2011 tarihinde Ankara’da Okullarda 
Orman Programına kayıtlı 16 okulumuzun 
koordinatör öğretmenleriyle bir araya geldik. 
Ankara İl Milli Eğitim Müdürlüğü Kültür Bölümü 
Çevre Sorumlusu Şebnem Alnıtan ve Orman Bölge 
Müdürlüğü Orman Yüksek Mühendisi Yılmaz 
Tümer’in de katıldığı toplantıda, okulların Program 
kapsamında yaptığı okul içi çalışmalar ve 
programla ilgili olarak yapılacak alan 
çalışmalarıyla ilgili konuşma fırsatı yakaladık.  
 
Toplantı boyunca farklı okullardan gelen fikirler 
okulların çalışmaları için olduğu kadar bizler için 
de yönlendirici oldu.  
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Okullarda Orman Programı Okul 
Denetimlerimiz… 
 
Şubat ayında İstanbul ili ile başladığımız 
Okullarda Orman Okulları denetimlerimiz, Samsun 
ve İzmir illerinde bulunan okullarımızın 
denetimiyle devam etmiştir. Denetimlerimiz, 
Nisan ayı içersinde Ankara, Bodrum ve Düzce’deki 
okullarımızın da ziyaretiyle sona erdirilecek ve 
Mayıs ayı okullarımızın yapacakları alan 
çalışmalarına ayrılacaktır. 
 
Denetimlerimiz okullarla aramızdaki bağın daha 
sıkı olmasını sağladığı gibi, öğretmenleri ve orman 
timlerini motive etmekte, ayrıca, yapılan çevre 
eğitimi çalışmalarının da uluslararası standartlara 
yaklaşmasını sağlamaktadır. 

 
 
Kayseri Uygulamalı Çevre Eğitimi Projesi 
(KUÇEP)’nde Okullarda Orman Programı… 
 
28 Şubat 2011 tarihinde Kayseri İl Milli Eğitim 
Müdürlüğünün daveti üzerine Kayseri’ye giderek 
Kayseri Uygulamalı Çevre Eğitimi Projesi 
(KUÇEP)’nde Okullarda Orman Programı’nı 
tanıttık.  
 
İl Milli Eğitim Müdür Yardımcısı Sayın Osman 
Elmalı’nın ve 60 okulun çevre koordinatörü 
öğretmenlerinin katıldığı toplantıda, Program’ın 
ulusal koordinatörü Aynur Bayraktar bir sunum 
yapmış ve sunumun ardından yapılan soru-cevap 
kısmından sonra program sona ermiştir.   
 
 
Turgutreis’te Okullarda Orman Okulumuzda 
Çevre ve Mavi Bayrak Anlatıldı… 

 
Mavi Bayrak kriterlerinden biri olan Çevre Eğitim 
Etkinlikleri kapsamında Mavi Bayrak Muğla İl 
Koordinatörlüğü koordinasyonunda D-Marin 
Turgutreis ile birlikte Okullarda Orman 
Programı’na kayıtlı Turgutreis’te bulunan Vedat 
Türkmen İlköğretim Okulu’nda öğrencilere çevre 
konusunda bilgi verilmiş ve Mavi Bayrak 
anlatılmıştır.  
 
14 Mart 2011 tarihinde gerçekleştirilen etkinlikte 
deniz kirliliği ile mücadele, denizlerin kirlenme 
sebepleri ve alınması gereken önlemler ile Mavi 
Bayrak’ın marinalar ve bölge açısından önemi 
işlenmiştir. Okulun 3.sınıf öğrencilerine slayt 
gösterisi eşliğinde verilen eğitime 60 öğrencinin 
katılımı sağlanmış ve dönem içerisinde çevre 
konulu resim, kompozisyon ve şiir yarışması 
yapılması kararlaştırılmıştır. 
 
Okullarda Orman Programı Ulusal 
Koordinatörler Toplantısı Norveç’te Yapıldı… 
 
Okullarda Orman Programı Ulusal Koordinatörler 
Toplantısı 23.03.2011 tarihinde Norveç’in Biri 
kentinde düzenlendi. Uluslararası Çevre Eğitim 
Vakfı (FEE) Genel Müdürü Finn Bolding Thomsen, 
Yönetim Kurulu Üyesi John Summers, Gözlemci 
Dirc Vercammen ve 11 ülke temsilcisinin katıldığı 
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toplantıda, ülkemizi Okullarda Orman Programı 
Ulusal Koordinatörü Aynur Bayraktar temsil 
etmiştir.   
 
Toplantı boyunca Program’ın her bir ülkedeki 
işleyiş şekli ve hedefler paylaşılmış, 2011-2013 
aksiyon planı karara bağlanmış ve Program 
kapsamında çalışan okulların eğitim-öğretim yılı 
sonunda nasıl ödüllendirileceği konuları 
görüşülmüştür. 
 
Çevrenin Genç Sözcüleri Programı 
Uluslararası Koordinatörlüğünde Değişiklik! 
 
Uzun yıllardan beri Fransa merkezli olarak 
yürütülen Çevrenin Genç Sözcüleri Programı 
Uluslararası Koordinasyonu, 2011 yılında 
Danimarka’ya taşınmış ve Sarah Pickering 
Program’ın yeni uluslararası koordinatörü olarak 
görevine başlamıştır. 
 
Çevrenin Genç Sözcüleri Programı Ülkemiz 
Çalışmaları… 
 
Çevrenin Genç Sözcüleri Programı 2011 yılı proje 
yarışması için farklı okullarımızdan halihazırda 33 
proje sunumu yapılmıştır. Bu sayı Program 
kapsamında çalışan diğer ülkelerle 
karşılaştırıldığında oldukça yüksek bir sayıdır. 
Amacımız, her sene en az bir birincilik 
kazandığımız bu yarışmadan 2011 yılında da bir 
çok derece alabilmektir. 
 
Çevrenin Genç Sözcüleri Programı kapsamında 
yapılan çalışmalar her sene en geç Nisan ayının 
son gününde okullar tarafından  uluslararası web 
sayfasına (www.youngreporters.org) yüklenir, 
ulusal koordinatörlükler tarafından yapılan seçim 
sonucunda belirlenen 3 makale ve 5 fotoğraf 
Mayıs ayında uluslararası jüriye gönderilir ve 5 
Haziran Dünya Çevre Günü’nde sonuçlar açıklanır. 
 
Çevrenin Genç Sözcüleri Programı 2010 Yılı 
Kitapçıkları… 
 
Çevrenin Genç Sözcüleri Programı kapsamında 
Program’a kayıtlı tüm ülke okullarının yaptıkları 
çalışmaları kapsayan kitapçıklar elektronik 
ortamda ulusal koordinatörlüklere gönderildi.  
 
Kitapçıkta ülkemiz okullarından İzmir Saint Joseph 
Lisesinin ödül kazandığı çalışmanın yanında diğer 
okullarımızın da pek çok çalışması yer almıştır. 
 
Her yıl eğitim-öğretim yılı sonunda hazır bir 
şekilde ülkelere gönderilen kitapçıklar, 2010 yılı 
için uluslararası koordinasyondaki değişiklikler 
sebebiyle 2011 yılında hazır edilebilmiştir.  
 
Kitapçılar, farklı formatlarda ülkemiz okullarına da 
gönderilecektir. 

           
   
 
 
   
  

 
Bülten ile ilgili görüş ve önerilerinizi lütfen 
bulten@turcev.org.tr  adresine bildiriniz. 


